

First-Hand Insights into the Region



Constitutional Review in the Middle East and North Africa

Edited by Dr. Anja Schoeller-Schletter

2021, 405 pp., pb., € 89.00

ISBN 978-3-8487-7151-6

(*Nahoststudien. Middle Eastern Studies*, vol. 4)

www.nomos-shop.de/isbn/978-3-8487-7151-6

Ten years after the Arab Spring, many parts of the Middle East and North Africa are struggling with the consequences of armed conflict, a balance of power tilted in favour of the executive and challenges to the rule of law. However, institutions charged with conducting constitutional review have been reformed substantially in most of the countries in those regions.

A pioneer effort, this book offers first-hand insights by renowned practitioners and scholars into constitutional review in the Middle East and North Africa, discerning commonalities and differences from a comparative perspective.

Structured along selected topics of interdisciplinary relevance—judicial independence, protection of fundamental rights, control of electoral law, and religious law in the constitutional order—the publication highlights the current

state of constitutional review in the region: reference models, major developments, challenges and trends.

Anja Schoeller-Schletter is a lawyer and historian focusing on comparative constitutional law in North Africa and the Middle East. She designed the project behind this publication in her capacity as the Head of the Rule of Law Programme Middle East/North Africa in Beirut, Lebanon, a programme funded by the Konrad-Adenauer-Stiftung.

With contributions by

Fawaz Almutairi, Yussef Muhammad Auf, Wissam Benyettou, Nathalie Bernard-Maugiron, Francesco Biagi, Rainer Grote, Gertrude Lübke-Wolff, Laith K. Nasrawin, Angelika Nussberger, Sufian Obeidat, Robert Poll, Nizar Saghieh, Anja Schoeller-Schletter, Adel Omar Sherif, Rike Sinder and Salma Waheedi.

Hotline for your order +49 7221 2104-37 | Online www.nomos-shop.de
E-Mail orders@nomos.de | Fax +49 7221 2104-43 | or in your local bookstore

You can withdraw from your book order without giving reasons within fourteen days. Simply send your written withdrawal within the given period to: Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburgener Str. 67A, 86720 Nördlingen, Germany or to your bookstore. A withdrawal binds you to return the items. All costs and risks of return are payable by the addressee. You can find our privacy policy online at nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.



Nomos

Einblicke aus erster Hand in die Region



Constitutional Review in the Middle East and North Africa

Herausgegeben von Dr. Anja Schoeller-Schletter

2021, 405 S., brosch., 89,- €

ISBN 978-3-8487-7151-6

(Nahoststudien. Middle Eastern Studies, Bd. 4)

in Englisch

www.nomos-shop.de/isbn/978-3-8487-7151-6

Verfassungsgerichtsbarkeit und Grundrechtsschutz ist mit dem Arabischen Frühling in zahlreichen Ländern des Nahen Ostens in den Fokus der Reformdebatten gerückt. Überschattet von Schlagzeilen zu militärischen Konflikten wurden tiefgreifende Reformen der letzten Jahrzehnte im Bereich der Verfassungsgerichtsbarkeit bisher wenig beachtet.

Als Pionierarbeit auf diesem Gebiet bietet dieses Buch grundlegende Erkenntnisse aus erster Hand zu den Errungenschaften und Herausforderungen der Verfassungsgerichtsbarkeit im Nahen Osten und Nordafrika, wobei Gemeinsamkeiten und Unterschiede innerhalb der Region herausgearbeitet und mit Entwicklungen außerhalb der Region in Verbindung gebracht werden.

Gegliedert entlang zentraler Querschnittsthemen – richterliche Unabhängigkeit, Grundrechtsschutz, Wahlrechtskontrolle und Religionsrecht in der Verfassungsordnung – untersucht die Publikation zentrale Entwicklungen der

Verfassungskontrolle in der Region, zugrunde liegende Modelle, Herausforderungen und Trends.

Anja Schoeller-Schletter ist Juristin und Historikerin mit Schwerpunkt auf vergleichendem Verfassungsrecht in Nordafrika und dem Nahen Osten. In ihrer Funktion als Leiterin des Rechtsstaatsprogramms Naher Osten/Nordafrika der Konrad-Adenauer-Stiftung in Beirut (Libanon) hat sie das dieser Publikation zugrundeliegende Forschungsprojekt entwickelt.

Die Autoren

Fawaz Almutairi, Yussef Muhammad Auf, Wissam Benyettou, Nathalie Bernard-Maugiron, Francesco Biagi, Rainer Grote, Gertrude Lübbe-Wolff, Laith K. Nasrawin, Angelika Nussberger, Sufian Obeidat, Robert Poll, Nizar Saghieh, Anja Schoeller-Schletter, Adel Omar Sherif, Rike Sinder und Salma Waheedi.

Bestell-Hotline +49 7221 2104-37 | Online www.nomos-shop.de
E-Mail bestellung@nomos.de | Fax +49 7221 2104-43 | oder im Buchhandel

Sie haben das Recht, die Ware innerhalb von 14 Tagen nach Lieferung ohne Begründung an Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburg Str. 67A, 86720 Nördlingen zurückzusenden. Bitte nutzen Sie bei Rücksendungen im Inland den kostenlosen Abholservice. Ein Anruf unter Tel. +49 7221 2104-45 genügt. Unsere Datenschutzbestimmungen finden Sie unter nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.

Nomos Verlagsgesellschaft
Waldseestraße 3–5 | D-76530 Baden-Baden | www.nomos.de

 Nomos
eLibrary